
Protokół Nr  11/2012 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej 

w dniu  1 października 2012 r. 
 
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta za pierwsze półrocze 2012 r., 
informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Miasta oraz o przebiegu 
wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za pierwsze półrocze 
2012 r., 

b) podziału miasta Białogard na okręgi wyborcze w wyborach do Rady Miejskiej 
Białogardu, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 
okręgu, 

c) podziału miasta Białogard na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic 
oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

3. Sprawy różne. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 
 
 
Ad 1  

 Posiedzenie o godz. 13.30 „otworzył i prowadził” Przewodniczący Komisji – 
Stefan Purol. Komisja przyjęła porządek i  protokół z poprzedniego posiedzenia, głosując: za-
5 (jednogłośnie).   

 
 

Ad 2 

Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące  projekty uchwał w sprawie: 
a) informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta za pierwsze półrocze 2012 r., 

informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Miasta oraz o przebiegu 
wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za pierwsze półrocze 
2012 r., 

Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
T.Szwed – pytał odnośnie opłaty za posiadanie psa, gdzie wykonano tylko 28% planu, czy  

byłoby zasadnym, aby każdy kto dokonał opłaty otrzymał opaskę dla psa? Straż Miejska 
winna przeprowadzać częstsze kontrole w tym zakresie. Ponadto Radny zwrócił uwagę na 
niskie dochody z mandatów, bo na planowane 1,5 mln zł jest 419 tys. zł. 

Skarbnik – odpowiedziała, że jeśli chodzi o opłatę za psy to ustawodawca podaje źródło 
dochodów a brak jest informacji o skutecznym poborze opłaty. W różny sposób ustalamy 
bazę, ale należałoby współpracować ze Strażą Miejską. Natomiast zwiększone wpływy z 
tytułu mandatów zaczynają się około września. Skarbnik uważa, że plan powinien być  
zrealizowany, bo pierwszy kwartał przeważnie jest martwy. 

W.Czurko – pytał w jakiej kondycji jest Szpital Powiatowy? 
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Skarbnik – odpowiedziała, że w wydatkach inwestycyjnych są zapisane kwoty ile 
przeznaczyliśmy środków na Szpital Powiatowy. 

S.Purol – pytał czy otrzymaliśmy  dotację na budowę budynku komunalnego? 
Skarbnik – odpowiedziała, że jeszcze nie otrzymaliśmy. Warunkiem jest opłacenie 

dokumentów, przyjęcie budynku, ustalenie mieszkań komunalnych. To wszystko wysłano w 
tym tygodniu. Prawdopodobnie w październiku będzie informacja w tej sprawie. 

B.Stanczewski – pytał czy została zawarta umowa poręczenia? 
Skarbnik – odpowiedziała, że już podpisaliśmy umowę poręczenia. 
S.Purol – pytał odnośnie udziału w podatkach stanowiących dochód państwa 43%, czy 

wykonamy100 %? 
Skarbnik – odpowiedziała, że ma taką nadzieję.  
W.Czurko – pytał czy Burmistrz jest zadowolony ze sprawozdania, ile jest rezerwy? 
Burmistrz – odpowiedział, że jest zadowolony, ale niekoniecznie ze sprawozdania.  
Skarbnik – stwierdziła, że na dzień dzisiejszy nie ma środków w rezerwie budżetowej. 
 

Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 
za-3, przeciw-1, wstrzymało się-1. 

 
 
b) podziału miasta Białogard na okręgi wyborcze w wyborach do Rady Miejskiej 

Białogardu, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 
okręgu, 

Przedstawiła: Maria Balcer, Naczelnik Wydz. Organizacyjnego 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
K.Leś – stwierdziła, że Klub Radnych Niezależnych nie zgadza się z projektem uchwały, w 

związku z czym Radna zgłosiła wnioski do okręgu nr 5, gdzie dołożono ul.  Zygmunta 
Augusta wyrwaną spoza otoczenia, zmieniając tym samym siedzibę lokalu wyborczego 
mieszkańcom tej ulicy ze SP Nr 4 na Gimnazjum Nr 2. Radna proponowała, aby w miejsce 
ul. Zygmunta Augusta(5) wprowadzić ul. NMP(6). 

Naczelnik – odpowiedziała, że jeżeli ilość mieszkańców jest podobna to można dokonać 
zamiany. Ale tu może być problem, bo po zmianie będzie poniżej tysiąca  mieszkańców.  

B.Stanczewski – stwierdził, że każda zmiana będzie nosiła znamiona działań pseudo 
politycznych. Odległości od komisji wyborczych będą różne. Radny podziękował Pani 
Naczelnik za profesjonalne przygotowanie tego i uważa, że należy zaopiniować 
przedstawiony projekt uchwały. 

 
Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 

za-3, przeciw-0, wstrzymało się-1. Jeden Radny nie głosował. 
 

 
c) podziału miasta Białogard na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic 

oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
Przedstawiła: Maria Balcer, Naczelnik Wydz. Organizacyjnego 
 

Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 
za-3, przeciw-0, wstrzymało się-1. Jeden Radny  nie głosował. 

 
Ad 3 

W sprawach różnych radni poruszyli następujące problemy: 
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B.Stanczewski – stwierdził, że pojawiły się dwa pomysły tj. zakup autobusu dla ZKM na 
poszerzenie oferty usług np. wynajmu na wycieczki oraz  zakup projektora 3D dla CKiSE, 
gdzie jest termin skorzystania z  dofinansowania  do 10 stycznia 2013 r. 

Z.Jonko – powiedział, że po wypowiedzi Prezesa ZKM, który przedstawił kwotę 500 tys. zł 
odnośnie zakupu autobusu 5-letniego, a gdy Radny poszedł do Prezesa to zrobiła się kwota 
250 tys. zł. 

Z-ca Burmistrza – stwierdziła, iż cieszy się, że Prezes zmienił zdanie, bo dotychczas Prezes 
motywował nieposzerzanie działalności tym, iż trzeba kupić dodatkową licencję na wyjazdy 
poza teren Białogardu oraz przekroczy liczbę pracowników i będzie musiał utworzyć fundusz 
socjalny. Prezes wykazywał wiele aspektów, które nie pozwalały poszerzać działalności 
Spółki. Z-ca Burmistrza potwierdziła, że Burmistrzowie są za zakupem, bo to od nich 
wychodziły pomysły na poszerzenie działalności Spółki. Odnośnie projektora to zakres 
działania został podjęty wspólnie z Dyrektorem, pomysł był uzgodniony z Burmistrzami, 
dlatego są za tym. Należy tylko poczekać na przeliczenia, które  pozwolą takiego 
dofinansowania dokonać.  

B.Stanczewski – pytał czy CKiSE może zaciągnąć kredyt? 
Skarbnik – odpowiedziała, że CKiSE ma osobowość prawną i może taki kredyt zaciągnąć. Po 

realizacji dochodów i wydatków za III kwartały 2012 r. przygotują korektę i na pewno będzie 
dotacja dla CKiSE. Natomiast odnośnie zakupu autobusu Prezes ZKM złożył zapotrzebowanie 
i zostało ujęte w projekcie budżetu Miasta na 2013 r. 

T.Szwed – poruszył sprawę przedstawienia, jakie odbyło się z udziałem uczniów Gimnazjum  Nr 
1 w sobotę, w ramach zajęć pozalekcyjnych. Radny uważa, że był to wspaniały spektakl G91, 
który należy rozreklamować na zewnątrz.  

Z-ca Burmistrza – stwierdziła, że będą występować w Tychowie, Świdwinie. To jest  niezależny 
twór, nie jest opłacany z zewnątrz a to co robią jest ich pasją. 

B.Stanczewski – pytał czy monitorowane są dane odnośnie różnic pomiędzy przyznaną 
subwencją a potrzebami, czy w naszym samorządzie takiego problemu nie było? 

Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że ma wiedzę o tym, że niektóre samorządy wpisywały swoich 
uczniów w wadach powyżej 1 w 28 i 32. Z-ca Burmistrza podkreśliła, że Białogard postępuje 
bardzo uczciwie w tej sprawie. Szukają jedynie czy uczeń z orzeczeniem nie został pominięty. 
Na podstawie danych z 30 września 2012 r. naliczana jest subwencja na 2013 rok. 
Sprawdzamy czy rodzaj orzeczenia jest przypisany odpowiedniej wadzie. 

Burmistrz – dodał, że występują do MOW-ów, gdzie brakuje około 10 uczniów. Obecnie zmienił 
się system, bo opłacany jest uczeń a nie miejsce. 

K.Leś – stwierdziła, że za Burmistrza St.Strzałkowskiego dokonano zakupu autobusu z funduszu 
alkoholowego, Radna proponowała, aby obecnie zakupić z tego samego funduszu. 

Z.Jonko – poruszył problem przedsiębiorcy z ul. Mickiewicza, aby na wysokości sklepu 
zlikwidować linię ciągłą a zrobić przerywaną, by można było się tam zatrzymać. 

Burmistrz – odpowiedział, że były głosy przeciwne, iż ul. Mickiewicza i ul. Pomorska są 
nieprzejezdne, aby to uporządkować. Wobec tego zostało to uporządkowane. Obecnie są 
tendencje w drugą stronę. Była ta Pani u Burmistrza i ustalono, że na odległości około 8 m od 
sklepu będzie wyznaczonych kilka miejsc postojowych z ograniczeniem do 15 minut, aby była 
rotacja. W mieście jest dużo samochodów, dlatego jest  takie rozwiązania.  

K.Leś – poruszyła sprawę mieszkańca  ul. Zamoyskiego 8, który nie może wjechać do domu 
swoim busem.  

Burmistrz – odpowiedział, że  należy sprawdzić plan zagospodarowania przestrzennego. 
W.Czurko – pytał odnośnie śmieci na ul. Kołobrzeskiej 50? Radny uważa, że należy zakończyć 

sprawę i wywieźć śmieci oraz obciążyć mieszkankę, a następnie eksmitować ją na baraki. 
Burmistrz – odpowiedział, że Pani została ukarana, obecnie toczy się postępowanie 

administracyjne. 
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B.Stanczewski – poruszył sprawę dowozu towaru do Biedronki na ul. Staromiejskiej, gdzie tirem 
blokuje się ul. Rycerską. Radny stwierdził, że prawo jest nagminnie łamane a brak jest reakcji 
Straży Miejskiej. Podobnie jest na ul. 1 Maja przy Netto. 

Burmistrz – wyjaśnił, że rozmawiał z kierownikiem sklepu, który zapewniał, że kierowcy mają 
zakaz wjazdu. Burmistrz zrobił 2-3 zdjęcia, które pokazał kierownikowi. Kierownik nie mógł 
w to uwierzyć. Być może to dzieje się poza wiedzą kierownictwa. 

S.Purol – powiedział, że na ul. Lindego naprzeciw Cukierni Pogódka są śmieci. Radny prosił o 
interwencję w tej sprawie. 

Burmistrz – odpowiedział, że od tego są odpowiednie służby. Burmistrz polecił Kierownikowi 
Biura przekazanie informacji dla Komendanta Straży Miejskiej. 

Z.Jonko – pytał czego ludzie oczekują od lokalu przy ul. Lindego? Radny uważa, że mieszkańcy 
chcą, aby pojawiło się więcej patroli policyjnych z piątku na sobotę. Patrole 4-5 osobowe na 
pewno rozwiążą sprawę według tych mieszkańców. 

Burmistrz – stwierdził, że mieszkańcy oczekują, iż tego lokalu nie będzie. W tym kierunku  
mieszkańcy działają od dawna. Burmistrz poinformował, że pod oknami Policji mają miejsce 
niesamowite zdarzenia, jak wyrywanie rynien, bitwy.  
 

Po wyczerpaniu dyskusji zakończono w/w punkt. 
 

Ad 4  
Po wyczerpaniu tematyki o godz.  15.00 zakończono posiedzenie.  
Protokołowała: Małgorzata Zimmer 

 

        Przewodniczący  Komisji 

                    Stefan Purol  
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